

The Clerk informed the House of the unavoidable absence of Madam Speaker, whereupon Mr. Lloyd Francis (Ottawa West), Chairman of Committees of the Whole House, took the Chair as Deputy Speaker, pursuant to the Statute in that case made and provided.

#### PRAYERS

The Order being read for the consideration of the Business of Supply;

Pursuant to Standing Orders 62(3) and 62(11), Mr. Siddon, seconded by Mr. Lewis, moved,—That this House condemns the government for imposing punitive tax measures; high energy and interest costs; and general economic uncertainty upon the mining sector, all of which have led to the loss of jobs in Canada and a loss of foreign markets and foreign exchange, and urges that a special committee of this House be struck to investigate and recommend immediate solutions to the problems facing the mining industry in Canada and the economic hardship and despair imposed upon thousands of Canadians in mining communities from coast to coast.

And debate arising thereon;

By unanimous consent, Mrs. Erola, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Information package to assist the formulation and approval of mineral-sector job-creation proposals. (English and French).—Sessional Paper No. 321-7/73.

Debate was resumed on the motion of Mr. Siddon, seconded by Mr. Lewis,—That this House condemns the government for imposing punitive tax measures; high energy and interest costs; and general economic uncertainty upon the mining sector, all of which have led to the loss of jobs in Canada and a loss of foreign markets and foreign exchange, and urges that a special committee of this House be struck to investigate and recommend immediate solutions to the problems facing the mining industry in Canada and the economic hardship and despair imposed upon thousands of Canadians in mining communities from coast to coast.

And debate continuing;

Madam Speaker informed the House that she had received an objection, signed by the honourable Members for Edmonton—Strathcona, Red Deer, Calgary West, Peace River, Edmonton North, Lethbridge—Foothills, Bow River, Medicine Hat, Crowfoot and Simcoe North filed pursuant to section 20 of the Electoral Boundaries Readjustment Act, chapter E-2, R.S.C., 1970, to the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of Alberta.

Le Greffier informe la Chambre de l'absence inévitable de Madame le Président. Après quoi, M. Lloyd Francis (Ottawa-Ouest), président des Comités pléniers, monte au Fautueil à titre de vice-président, en conformité du statut qui régit le cas de cette nature.

#### PRIÈRE

Il est donné lecture de l'ordre portant prise en considération des travaux des subsides.

Conformément aux articles 62(3) et 62(11) du Règlement, M. Siddon, appuyé par M. Lewis, propose,—Que la Chambre blâme le gouvernement d'avoir imposé au secteur minier des mesures fiscales punitives, des coûts élevés aux titres de l'énergie et des intérêts, ainsi que l'incertitude économique générale, facteurs qui ont tous causé la perte d'emplois au Canada et la perte de marchés étrangers et de devises étrangères, et qu'elle recommande fortement qu'un comité de la Chambre soit institué pour faire enquête sur les problèmes de l'industrie minière au Canada, ainsi que sur les difficultés et le désespoir économiques imposés à des milliers de Canadiens vivant dans les communautés minières d'un océan à l'autre, et pour recommander des solutions immédiates.

Il s'élève un débat;

Du consentement unanime, M<sup>me</sup> Erola, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau de la Chambre,—Trousse d'information sur la formulation et l'approbation de projets de création d'emploi dans le secteur minier. (Textes français et anglais).—Document parlementaire n° 321-7/73.

Le débat reprend sur la motion de M. Siddon, appuyé par M. Lewis,—Que la Chambre blâme le gouvernement d'avoir imposé au secteur minier des mesures fiscales punitives, des coûts élevés aux titres de l'énergie et des intérêts, ainsi que l'incertitude économique générale, facteurs qui ont tous causé la perte d'emplois au Canada et la perte de marchés étrangers et de devises étrangères, et qu'elle recommande fortement qu'un comité de la Chambre soit institué pour faire enquête sur les problèmes de l'industrie minière au Canada, ainsi que sur les difficultés et le désespoir économiques imposés à des milliers de Canadiens vivant dans les communautés minières d'un océan à l'autre, et pour recommander des solutions immédiates.

Le débat se poursuit;

Madame le Président informe la Chambre qu'elle a reçu une opposition signée par les députés d'Edmonton—Strathcona, Red Deer, Calgary-Ouest, Peace River, Edmonton-Nord, Lethbridge—Foothills, Bow River, Medicine Hat, Crowfoot et Simcoe-Nord, qui lui a été transmise aux termes de l'article 20 de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, chapitre E-2, S.R.C., 1970, relativement au rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales pour la province de l'Alberta.